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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

 جوانان غیور سوری به میدان آمدند
 حسین اکبری، سفیر ایران در سوریه: »جوانان غیور سوری طی 
روزهای قبل در روســتاهای حوض الیرموک و سوســه در جنوب 
ســوریه علیه اشغالگری صهیونیست ها دســت به تظاهرات زدند، 
ارتش اشــغالگر نیز به سوی آنان آتش گشود که باعث مجروحیت 
یک نفر گردید، در نتیجه غیرت آن ها امروز صهیونیست ها مجبور 

به عقب نشینی از برخی نقاط در جنوب سوریه شدند.«
 پاسخ به یک ادعای مضحک

 سیدمحمد حسینی: »ادعای مضحک پرداخت غرامت ایران به 
سوریه! کدام غرامت؟ بله  حاکمان سوریه باید غرامت حمله به سفارت 
و مراکز ایرانی، شــهادت دیپلمات ایرانی، بدهی های سوریه و... را 
بپردازند. و اگر مزدور نیستند خسارت های فراوان اسرائیل، ترکیه 
و آمریکا که سالها نفت سوریه را به یغما می برند را مطالبه کنند!«

 میلاد حضرت مسیح مبارک

 مطهره نصیری با انتشار تصویری از دیدار رهبر انقلاب با خانواده ای 
مســیحی به مناسبت ولادت حضرت عیسی )ع(، میلاد این پیامبر 

عظیم الشان را تبریک گفت.
 هزینه های نجومی برای »آزادی«

 کاربری نوشت: »20 سال حضور آمریکا در افغانستان: 241,000 
کشته، 71,000 غیرنظامی، 6 میلیون آواره، 80 درصد سیستم بهداشتی 
نابود، 2,2 تریلیون دلار هزینه؛ سؤال: همه اینها برای »آزادی« بود؟«

 گردن کشی در برابر قانون
 محمدجواد محمدزاده: »شما آبدارچی فلان ارگان دولتیِ محلیّ 
باش. یک روز اضافه تر به صورت غیرقانونی نمی تونید در جایگاه تون 
بمونیــد. اونم صرفاً با گزارش دســتگاه نظارتی محلیّ. رئیس قوه 
قانون گذاری کشور گفته حضور ظریف در جایگاه فعلی غیرقانونی 
است. انگار نه انگار. فاجعه و بی قانونی و قلدرمآبی، بالاتر از این؟«

  خادمی که مشکلات را به آمریکا گره نزد
 امینی آزاده: »معاون دفتر شــهید رئیسی: »سال 1400 وقتی 
شهید رئیسی دولت را تحویل گرفت تعدادی از مسئولان امنیتی 
گفتند برید به فکر باشید که شهریور قحطی نان در کشور دارید.« 
ماجرا این بود که دولت وقت 4.۵ میلیون تن گندم خریده بود ولی 
6 میلیون تن گندم نیاز داشتیم. با فعال سازی دیپلماسی منطقه ای 
گندم تامین شد. خادم جمهور و کاردان که به جای گره زدن اقتصاد 

به آمریکا ، راه حل را در منطقه خودش می جست.«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

بحران در ســازمان ملی بهداشت و 
درمان انگلیس ســبب هشدار پزشکان 
درباره جان باختن بیماران قابل درمان به 
علت نارسایی های درمانی ناشی از کمبود 
نیرو و امکانات همراه با شــمار فراوان 

بیماران شده است.
به گزارش خبرگزاری صدا و ســیما، اسکای نیوز به نقل از پزشکان ارشد 
اعلام کرد بخش های اورژانس بیمارستان های این کشور مملو از بیماران مبتلا 

به آنفلوآنزا است شرایطی که عامل بدتر کردن »وضعیت بد« شده است.
دکتر یان هیگینســون از کالج فوریت های پزشکی به اسکای نیوز گفت: 
وضعیت برای مراقبت از بیماران بد حال »بســیار ناگوار« است و بیماران در 
راهرو های بیمارستان ها منتظر درمانند در حالی که آمبولانس های حامل بیمار 
ناچارند به خاطر کمبود نیرو و نبود تخت خالی ساعت ها در محوطه بیمارستان 

منتظر انتقال بیماران خود باشند.
به نوشــته اسکای نیوز، نتایج نظرسنجی ها نشان می دهد حدود نیمی از 
بخش های تصادفات و اورژانس بیمارســتان ها، در کریسمس امسال به علت 
موارد زیاد ابتلا به آنفلوآنزا و عفونت های تنفسی در شرایط »انفجاری« و بسیار 
ناگوار به سر می برند و بیماران برای رسیدگی های اولیه ناچارند ساعت ها معطل 
بمانند در حالی که در اورژانس بیمارستان ها تخت خالی برای بیماران بد حال 
و اورژانسی وجود ندارد. بیمارستان ها غرق در مبتلایان به آنفلوآنزای زمستانی 
شده اند و اورژانس بیمارستان های دولتی فقط در انگلیس )به جز اسکاتلند، ولز 
و ایرلند شمالی(، برای رسیدگی های اولیه »دست کم 10 هزار تخت« کم دارند.

به تازگی نیز نهاد های ناظر بهداشت و درمان از اینکه معطلی های چندین 
ساعته و بستری شدن بیماران در راهرو های بیمارستان ها به امری عادی در 

این کشور مبدل شده است، ابراز نگرانی عمیق کردند.
بر اســاس تازه ترین گزارش سازمان ملی بهداشت و درمان انگلیس، هم 
اکنــون حدود هفت میلیون و 600 هزار بیمار از جمله بیماران ســرطانی و 

کودکان بیمار در صف انتظار درمان در بیمارستان های دولتی این کشورند.

  بحران در نظام
 بهداشت و درمان
 در آستانه سال نو 

انگلیس

 منابع خبری اعلام کردند ۳۲ نفر از سرنشینان هواپیمای جمهوری 
آذربایجان که صبح چهارشنبه در قزاقستان سقوط کرد، زنده مانده اند.
به گزارش ایســنا، مقامات اورژانس محلی از سقوط یک فروند هواپیمای 
مسافربری جمهوری آذربایجان در نزدیکی فرودگاه »آق تاو« در غرب قزاقستان 

خبر دادند.
به گزارش رویترز، این پرواز خطوط شرکت هواپیمایی جمهوری آذربایجان 
)آزال( از مبدا باکو به مقصد شهر »گروزنی« در روسیه حین پرواز به دلیل مه تغییر 
مسیر داد. گفته می شود خلبان قبل از حادثه درخواست فرود اضطراری داشته 
 »Embraer 1۹0« اســت. گزارش ها حاکی است این هواپیمای مسافربری نوع 
است. مقامات قزاقستان می گویند 67 مسافر و پنج خدمه در این هواپیما بودند. 

مصدومان که سه کودک نیز در بین آنهاست به بیمارستان منتقل شده اند.
بنابر اعلام گاردین، در حالی  که در گزارش های اولیه شمار نجات یافتگان 
27 نفر اعلام شده بود، با ادامه امدادرسانی ها این رقم به ۳2 نفر افزایش یافت.
گزارش ها حاکی اســت هواپیما پس از سقوط آتش گرفته و آتش نشانان 
حریق را مهار کرده اند. گفته می شــود پس از برخورد هواپیما با دســته ای از 

پرندگان، مخزن اکسیژن آن منفجر شده است. 

مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
موجود  داده هــای  گفــت: طبق   تهران 
۶۰ درصد خودروهای جدید تولید داخل در 
شرکت های ایران خودرو و سایپا در آزمون 

معاینه فنی مردود می شوند.
ایرنا، سیدمحمدمهدی میرزایی  به گزارش 
قمی با اشاره به اینکه برخی از خودروهای داخلی 
که به سن معاینه فنی نرسیده اند به مراکز معاینه 
فنی مراجعه دارند، اظهار داشت: امسال 14 هزار 
و ۳00 دســتگاه خودروی غیرمشمول مراجعه 

کردنــد که 20 درصد نقص فنی داشــتند. اگر 
چه خودروهای زیر چهار سال ساخت مشمول 
دریافت معاینه فنی نیســت اما این تعداد پس 
از مراجعه در آزمون های معاینه فنی رد شدند.

میرزایی قمی ادامه داد: در 6 ماهه اول سال 
جاری در این دو کارخانه عمده خودروســازی 
کشور، براساس محصولات تولیدی این کارخانه ها 
حدود 40 درصد محصولات ســایپا در مراجعه 
نخست به معاینه فنی و 20 درصد از محصولات 
ایران خــودرو در مراجعه اول مردود شــده و 

اقدام بــه رفع نقص کردنــد. وی افزود: عمده 
خودروهای تولیدی در کشــور محصول این دو 
شرکت اســت لذا باید سؤال شود که چرا روی 
کیفیت خودروهای تولیدی نظارتی نیســت و 

مدیریت نمی شود.
مدیرعامل ســتاد معاینــه فنی خودروهای 
تهران بیان داشــت: در ۹ ماه گذشــته از سال 
جاری حدود یک میلیون و 104 هزار دستگاه به 
مراکز معاینه فنی مراجعه کرده اند که 8۵8هزار 
دســتگاه مراجعه نخست بوده که 12 درصد از 

این خودروها به دلیل داشــتن نقص آلایندگی 
مردود شدند.

میرزایی قمی یادآور شــد: اکنون حدود سه 
میلیون و ۵00 هزار تا سه میلیون و 700 هزار 
خودرو مشــمول معاینه فنی در تهران هستند 
که حدود یک میلیون خودرو دارای نقص فنی 
بوده و از این تعداد ۵00 هزار دســتگاه خودرو 
شــامل نقص آلایندگی اســت، این آمار شامل 
خودروهای زیر چهار سال ساخت و خودروهای 

فرسوده نیست.

مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران:

۶۰ درصد خودروهای جدید تولید داخل 
در آزمون معاینه فنی مردود می شوند

دبیر انجمن دکترای علوم آزمایشگاهی 
تشخیص طبی ایران گفت: حذف ارز ترجیحی 
کیت هــا، چرخه اقتصادی آزمایشــگاه ها 
را مختل کرده اســت و ادامه این فرآیند 
مشــکلات زیادی را برای آزمایشگاه ها به 

همراه دارد. 
به گزارش کیهان، غلامرضا حمزه لو در نشست 
خبری مجمع انجمن های علمی علوم آزمایشگاهی، 
با تاکید بر نقش مهم آزمایشگاه ها اظهار داشت: 
بیشــترین خدمــات حــوزه ســلامت در حوزه 
پاراکلینیک و تصویربرداری انجام می شود. بیش از 
۵00 میلیون تست در سال توسط آزمایشگاه های 

کشور انجام می پذیرد و سالیانه حدود 10 تا 20 
درصد به این تعداد اضافه می شود. 

حمزه لو افزود: آزمایشگاه ها ساختار پیچیده ای 
دارند لذا وابستگی به ارز آنها نیز بیشتر است. 80 
درصد خدمات سرپایی در بخش خصوصی و بیش 
از 70 درصد خدمات تخصصی آزمایشــگاهی در 
بخش خصوصی انجام می شود که کیت ها و مواد 

اولیه از سهمیه ارزی برخوردار بوده است. 
وی ادامه داد: هرگونه تغییری که در این امر به 
وجود آید حوزه ها تحت تاثیر قرار می گیرند، برای 
به روز بودن و استمرار خدمات آزمایشگاه ها باید 
چرخه اقتصادی در گردش باشند. اکنون به دلیل 

شرایط متفاوت، تجهیزات باید به روز تهیه شود. 
دبیــر انجمن دکتــرای علوم آزمایشــگاهی 
تشــخیص طبی ایران گفت: اکنون با سیاســت 
جدید وزارت بهداشــت در حــذف ارز ترجیحی 
کیت ها، چرخه اقتصادی آزمایشگاه ها مختل شده 
است و ادامه این فرآیند مشکلات زیادی را برای 
آزمایشــگاه ها به وجود می آورد که ادامه این امر 

سلامت مردم را به خطر می اندازد. 
حمزه لو بیان داشت: در بیماری های عمومی 
مانند ســل، هپاتیــت و اچ آی وی، که خدمات 
تخصصــی لازم دارند این روند تامین هزینه ها را 

دچار مشکل خواهد کرد.

 دولت مابه التفاوت ارز دولتی آزمایشگاه ها را تأمین کند
دبیر مجمع انجمن های علمی علوم آزمایشگاهی 
کشــور نیز در این نشســت گفت: وزارت بهداشت، 
ســازمان های بیمه گــر، دولت، ســازمان مدیریت 
برنامه ریزی کشور باید از آزمایشگاه ها حمایت کنند.
محمد صاحب الزمانی افزود: متاسفانه در سالیان 
گذشته این چرخه ها و حامیان در کنار آزمایشگاه ها 
نبودند اخیرا که مشــکلات اقتصادی در مملکت به 
وجود آمده و مشکلات ارزی و اقتصادی بیشتر شده 
است آزمایشگاه ها با کیت های وارداتی و حتی تولید 
داخل، ارزبری دارند و می بایست دولت مابه التفاوت 

ارز دولتی را به نوعی تامین کند. 

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس:

خیرین تاکنون ۱۸ هزار میلیارد تومان 
در حوزه سلامت کمک کرده اند

مجلس  بهداشت  کمیســیون  رئیس 
شورای اسلامی گفت: مجمع خیرین سلامت 
کشور در سال ٨٨ راه اندازی شد که تا به 
امروز حدود ١٨ هزار میلیارد تومان از سوی 

خیرین کمک شده است.
به گــزارش خبرگزاری فارس، حســینعلی 
شــهریاری در آیین کشوری نکوداشت، تکریم 
و تجلیل از خیرین ســلامت بم کــه در ارگ 
جدید برگزار شــد، اظهار داشــت: مشــکلات 
کمبود تخت های بیمارســتانی در کل کشــور 
وجود دارد که به جز شهرستان بم که نسبت به 
جمعیت آن کمبود تخت است، استان سیستان 
و بلوچســتان نیز با این مشــکل مواجه است. 
برای حل مشکلات حوزه سلامت باید بتوانیم از 

خیرین کمک بگیریم و این موضوع در کل دنیا 
و به خصوص کشورهای اروپایی نیز رایج است و 
 خیرین حتی برای ساخت دانشگاه ها نیز حمایت

 می کنند. 
شــهریاری افزود: مجمع خیرین ســلامت 
کشور در سال 88 راه اندازی شد که تا به امروز 
حدود 18 هزار میلیارد تومان از ســوی خیرین 
کمک شده است. مجمع خیرین سلامت دارای 
ســامانه ای است که این سامانه به شفاف سازی 
کمک می کنــد و خیرین می توانند کمک های 

خود را در سامانه ثبت کند. 
وی تاکید کرد: قطعا خیرین حوزه سلامت 
کمک های خوبی را به تکمیل بیمارستان 20۵ 

تختخوابی بم خواهند داشت.

وزارت بهداشت هشدار داد

افزایش مراجعات قلبی و تنفسی به اورژانس
 در پی آلودگی هوا

رئیس گروه ســلامت هوا و تغییر اقلیم 
وزارت بهداشت با اشــاره به کیفیت هوا و 
وضعیت بســیار ناســالم در برخی مناطق 
تهران، در عین حــال از افزایش مراجعات 
قلبی و تنفسی به اورژانس های مراکز درمانی 

خبر داد.
به گزارش وبدا، عباس شاهسونی دیروز با اشاره 
به وضعیت نامطلوب کیفیت هوا در تهران گفت: در 
این شرایط افزایش قابل توجه بیماری های قلبی و 
عروقی یا ریوی و مرگ زودرس در بیماران قلبی 
و سالمندان و افزایش قابل توجه علائم تنفسی در 
کل جمعیت رخ می دهد. افراد مبتلا به بیماری های 
قلبی یا ریوی، سالمندان و کودکان باید از هر گونه 
فعالیت فیزیکی خارج از منزل اجتناب و افراد دیگر 

نیز باید از فعالیت های طولانی و سنگین خارج از 
منزل پرهیز کنند. شاهسونی با تاکید بر استفاده 
از ماسک های مناسب و استاندارد برای گروه های 
آسیب پذیر، یادآور شد: طبق آمار اورژانس کشور از 
اول دی ماه تا تاریخ ۳ دی ماه 140۳ در مقایسه 
با مدت مشــابه سال قبل در کلانشهرهای کشور 
به طور میانگیــن تعداد مراجعین به اورژانس های 
مراکز درمانی دولتی به علت مشــکلات تنفسی 
۳7 درصــد افزایــش یافته اســت و در مجموع 
 تعداد مراجعین بعلت مشــکلات قلبی و تنفسی

2۳ درصد افزایش داشته است.
به گفته وی، در بعضی از کلانشــهرها تعداد 
مراجعین به خاطر مشــکلات تنفسی بیش از ۵0 

درصد افزایش یافته است.

در نشست خبری مجمع انجمن های علمی علوم آزمایشگاهی مطرح شد

اختلال در چرخه اقتصادی آزمایشگاه ها پس از حذف ارز ترجیحی کیت ها

رئیس پلیــس آگاهی تهران بزرگ، از 
انهدام دو باند سرقت خودرو سند نمره و 

باند جعل اسناد ملکی خبر داد.
به گزارش ایسنا، سردار علی ولیپور گودرزی 
دیروز در جمع خبرنگاران درباره دســتگیری 
و انهدام باند ســارقان خودرو سند نمره گفت: 
همکارانم در معاونت مبارزه با ســرقت وسایل 
نقلیه، با اقدامات شــبانه روزی توانستند چهار 
سارق حرفه ای، دو مالخر و سند نمره کار و دو 
 نفر خودروبر این باند را شناســایی و دســتگیر 

کنند.
ولیپور گودرزی افزود: در تحقیقات همکارانم 
مشــخص شــد این ســارقان ۵0 فقره سرقت 
خــودرو انجام داده اند. با پیگیری های بیشــتر 
۳7 دســتگاه خودرو سرقتی کشف شد و بقیه 
خودروها نیز به شــهرهای غربی کشور منتقل 
 شــده بودند کــه در حال بازگشــت به تهران 

هستند.
وی درباره روش کار این باند اظهار داشــت: 

ایــن باند اقدام به خریــد خودروهای تصادفی 
کرده و بعد با ســرقت خودروی دیگر که شبیه 
همان خودروی ســرقتی است، اقدام به ترکیب 

ارکان و وسایل این دو خودرو کرده و اینچنین 
با ترکیب دو خــودرو، یک خودرو را در فضای 

مجازی می فروختند.

 انهدام باند جعل اسناد ملکی
رئیــس پلیس آگاهی تهــران بزرگ درباره 
انهــدام باند جعل اســناد ملکی بیان داشــت: 
همچنین همکارانم در معاونت مبارزه با جعل و 
کلاهبرداری، در بازدیدهای دوره ای خود از دفاتر 
اسناد رسمی، متوجه یک سند جعلی شدند و با 
تحقیقات بیشتر فرد مورد نظر را دستگیر کردند.

ولیپور گودرزی ادامه داد: در ادامه تحقیقات، 
مشخص شد این فرد با همکاری پنج نفر دیگر 
اقدام به شناسایی خانه های بدون صاحب و خالی 
کرده و پس از جعل سند، خانه ها را فروخته اند. 
پس از دریافت حکم قضائی، سایر متهمان این 
باند نیز دســتگیر و در بازدید از مخفیگاه آنها 
مقدار زیادی سند، کارت ملی و مهرهای جعلی 
کشف و ضبط شد. وی افزود: تاکنون جعل سند 
دو فقره منزل مسکونی کشف شده که یک مورد 
از آنها هنوز به مرحله آخر نرسیده بود و کشف 
جرم زودتر اتفاق افتاد. تحقیقات درباره ســایر 

اسناد جعلی نیز در دست بررسی است.

رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ خبر داد

انهدام2 باند فروش ملک و خودرو با جعل اسناد

ورود سامانه بارشی به کشور طی روز جمعه
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت 
بحران مخاطرات وضع هوا از ورود سامانه 
بارشــی به غرب کشور طی جمعه و تداوم 
تا آخر هفته  آلودگی هوای کلانشــهرها 

خبر داد.
صادق ضیائیان به ایسنا گفت: پنجشنبه تنها 
در جنوب شرق وزش باد رخ می دهد و در سایر 
مناطق جوی پایدار حاکم می شود. جمعه با ورود 
ســامانه بارشی به غرب کشور افزایش ابر، بارش 

بــرف و باران، گاهی وزش بــاد و رعد و برق در 
غرب و شــمال غرب آغاز می شود و بعد از ظهر 
در دامنه های جنوبی البرز واقع در قزوین، البرز 
و تهران همچنین غرب اصفهان ابرناکی و رگبار 
پراکنــده رخ می دهد. در آذربایجان غربی، غرب 
کردستان و کرمانشاه و شمال آذربایجان شرقی 
بارش برف شــدت خواهد داشت. تا ظهر جمعه 
در شهرهای صنعتی و پرجمعیت افزایش غلظت 
آلاینده های جوی و کاهــش کیفیت هوا ادامه 

خواهد داشت.
ضیائیان ادامه داد: شنبه علاوه بر این مناطق 
در جنوب غرب و نیمه شــمالی فارس نیز بارش 
باران و برف و وزش باد رخ می دهد. در چهار محال 
و بختیاری، لرستان، شمال ایلام، شرق کرمانشاه 
و جنوب همدان بارش برف شدت خواهد داشت. 
طی این روز در ســواحل دریای خزر افزایش ابر 
همراه با وزش باد و افزایش نســبی دما و گاهی 

رگبار پراکنده دور از انتظار نیست.

وی افزود: یکشــنبه ابرناکی و بارش در نوار 
غربــی کاهش می یابد. در برخی مناطق جنوب، 
غرب، نیمه شمالی فارس، ارتفاعات در شرق کشور 
نیز افزایش ابــر، وزش باد، گاهی خیزش گرد و 
خاک و رگبار پراکنده رخ می دهد و بعد از ظهر 
این سامانه از شرق کشور خارج می شود سپس 
به تدریج با نفوذ جریانات شمالی به سواحل دریای 
خزر ابرناکــی بارش همراه با وزش باد و کاهش 

نسبی دما آغاز می شود.

رئیس انجمن متخصصان زنان و زایمان:

سقط جنین از مرحله مافیا عبور کرده و تبدیل به صنعت شده است
رئیس انجمن متخصصان زنان و زایمان با 
اشاره به وقوع سالانه ۵۰۰ هزار مورد سقط 
جنین در کشــور، تأکید کرد: سقط جنین 
دیگر از مرحلــه مافیا عبور کرده و به یک 

صنعت تبدیل شده است.
به گزارش تسنیم، صدیقه حنطوش زاده، رئیس 
پژوهشکده ســلامت خانواده، در نشست خبری 
پویش »نفس« )نجات فرزندان از ســقط( اظهار 
داشت: سقط های عمدی و بدون دلیل می توانند 
خشــونت و بی رحمی را در جامعه رواج دهند و 
سلامت مادر را به خطر بیندازند. باید بدانیم که 
نمی توانیــم برای حیات دیگر انســان ها تصمیم 
بگیریم. بســیاری از مادرانی که اقدام به ســقط 
جنین می کنند، بعدها دچار پشیمانی می شوند. 
برخــی از مــادران تصور می کننــد جنین های 
هشت هفته ای انسان نیستند؛ در حالی که از نظر 

علوم فلسفی و دینی، هر موجودی که حیات دارد، 
حق زندگی نیز دارد.

حنطــوش زاده درباره عوارض ســقط جنین 
افزود: در سقط های القایی با دارو یا ابزار جراحی، 
خطراتی نظیر تــب، عفونت و خونریزی افزایش 
می یابد. به ازای هر یک هفته افزایش سن جنین، 
عوارض سقط 2 تا ۳ درصد بیشتر می شود. حتی 
در کمتر از پنــج هفته بارداری نیز این خطرات 
وجود دارند، اما با افزایش سن بارداری، احتمال 
عفونت و خونریزی نیز بیشتر می شود. سقط جنین 
می تواند در آینده، مشــکلاتی نظیر چسبندگی 
رحم و مشکلات رحمی را برای مادرانی که قصد 

بارداری مجدد دارند، ایجاد کند.
در ادامه این نشست، سودابه کاظمی، رئیس 
انجمن متخصصان زنان و زایمان، در پاســخ به 
پرسشی درباره آمار سقط جنین و نحوه استخراج 

آن گفت: ســالانه حدود ۵00 هزار مورد سقط 
جنین در کشــور رخ می دهد. این آمار به دلیل 
غیرقانونی بودن بسیاری از موارد، دقیق نیست و 
عمدتاً براساس مشاوره های پزشکان و سوابق سقط 

جنین مادران به صورت تخمینی ارائه می شود.
کاظمی در پاســخ به سؤالی درباره نظارت بر 
سقط جنین اظهار داشت: نظارت ها در این حوزه 
ضعیف است و در حالی که دسترسی به داروهای 
سقط جنین حتی در بیمارستان ها محدود است، 
این داروها به راحتی در بازار آزاد یافت می شوند. 
بایــد از فعالیت افرادی که مروج ســقط جنین 
هســتند جلوگیری شود و مشــاوره های لازم به 
خانواده ها ارائه گردد. بیشتر موارد سقط عمدی در 
چارچوب ازدواج های شرعی و قانونی رخ می دهند.

وی افزود: ســقط جنین دیگر از مرحله مافیا 
عبور کرده و به یک صنعت تبدیل شده است.

رئیس اداره سلامت مادران وزارت بهداشت، 
نیز در ادامه نشست گفت: اگرچه مسائل اقتصادی 
ممکن است مادران را به سقط جنین تشویق کند، 
اما تجربه نشان داده است که وقتی مادران به خوبی 
مشاوره دریافت می کنند، در بسیاری از موارد از 

این تصمیم منصرف می شوند.
زهرا طاولی با اشاره به اینکه بسته پیشگیری 
از سقط از سوی وزارت بهداشت به دانشگاه های 
علوم پزشــکی ابلاغ شده است، افزود: این بسته 
شــامل آموزش های مشاوره پیشــگیرانه برای 
همــکاران حوزه ســلامت اســت. همچنین در 
چارچوب تفاهم نامه ای میان وزارت بهداشــت و 
بسیج جامعه پزشکی، ۳00 مرکز »نفس« )نجات 
فرزندان از ســقط جنین( فعالیت می کنند تا با 
ارائه مشاوره های لازم، زنان را از تصمیم به سقط 

منصرف کنند.

۳۲ نفر از مسافران نجات یافتند
 سقوط هواپیمای مسافربری جمهوری آذربایجان 

در قزاقستان با ۴۰ کشته

معاون ستاد تعلیم و تربیت شورای عالی انقلاب فرهنگی 
گفت: در صورت موافقت وزارت آموزش و پرورش، ترمیم 

معدل دو بار در سال، برای کنکور ١۴۰۴ اجرائی می شود.
سیدجلال موســوی در گفت وگو با ایسنا، درخصوص مطلب 
منتشر شــده در فضای مجازی مبنی بر موافقت وزارت آموزش و 
پرورش با دو بار فرصت ترمیم معدل در ســال برای دانش آموزان 
و انتســاب آن به شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار داشت: خود 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی با اصل تعدد ترمیم سابقه تحصیلی 
و معدل موافق اســت و مخالفتی ندارد، اما معمولا برداشت اشتباه 
این است که ترمیم معدل توسط شورای عالی انقلاب فرهنگی باید 
تصمیم گیری شود در صورتی که اصلا این مصوبه شورا نیست بلکه 

مصوبه آموزش و پرورش است.
موسوی با بیان اینکه آموزش و پرورش دو سال پیش تصمیم 
گرفت که هر دانش آموز یک بار فرصت ترمیم معدل یا همان سابقه 
تحصیلی را داشته باشد، افزود: با توجه به اینکه این امر باعث استرس 
دانش آموزان می شود تاکنون چندین بار نامه نگاری و موافقت خود 
را مبنی بر بیش از یک بار فرصت به دانش آموزان، اعلام کرده ایم.

وی با بیان اینکه آموزش و پرورش در حال بررسی موضوع است 
و قرار شده که تجدید نظر انجام دهد، ادامه داد: امیدواریم آموزش 
و پرورش تصمیم بگیرد و این موضوع حل شود، روز گذشته طبق 
صحبت با دوســتان وزارت آموزش و پرورش، گفته شد وزیر قصد 
دارد موضوع را به شــورای عالی آموزش و پرورش ببرد و اصلاح را 

انجام دهد.
 معاون ستاد تعلیم و تربیت شورای عالی انقلاب فرهنگی درباره 
اصل موضوع ترمیم معدل گفت: دانش آموزی که آزمون های نهائی 
خود را داده، حالا به هر دلیلی در چند درس نمره خوبی به دست 
نیاورده اســت و قصد شــرکت در کنکور را دارد و می خواهد نمره 
ضعیف خــود را ترمیم کند باید با ارائه درخواســت دوباره بتواند 
آزمون مجدد دهد و نمره ای که در آزمون مجدد به دست می آورد 
ملاک قرار گیرد که در شــورای عالی آموزش و پرورش با یک بار 
آن موافقت و تصویب شد که با درخواست شورای انقلاب فرهنگی 
تقاضای افزایش بیش از یک بار آن هم ارائه شــد. با توجه به اعلام 
قبلی موافقت شــورای عالی انقــلاب فرهنگی، در صورت موافقت 
وزارت آموزش و پرورش موضوع برای کنکور 1404 عملی می شود.

حجت الاسلام و المسلمین عبدالحسین خسروپناه دبیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی نیز در صفحه مجازی خود نوشت: »در شورای 
مشترک ستاد علم و فن آوری و تعلیم و تربیت شورای عالی انقلاب 
فرهنگی درباره تعدیل مصوبه تاثیر معدل و ترمیم معدل گفت وگوی 
مفصل شــد، البته با لحاظ حق مســلم دانش آموزان. ان شاءالله با 
همکاری شورا و وزارت آموزش و پرورش، تصمیم حکیمانه گرفته 

می شود.«

توضیحات معاون شورای عالی انقلاب فرهنگی 
درباره »ترمیم معدل« دانش آموزان

رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران از کاهش 
آمار ساختمان های ناایمن پایتخت خبر داد.

مهدی بابایی درباره وضعیت ســاختمان های ناایمن تهران به 
پایگاه خبری شهر گفت: پس از اعلام لیست 12۹ ساختمان ناایمن 
در پایتخت و اقدام مالکان، بر اساس آخرین گزارش ها تعداد آنها به 

67 ساختمان رسیده است.
وی درباره ایمن ســازی بیمارستان های نا ایمن نیز یادآور شد: 
هنوز بیمارســتان های بحرانی که پیش از این اســامی آنها اعلام 
شــده بود، از شرایط ناایمن خارج نشــده اند. بیمارستان های امام 
خمینی)ره(، سینا، بوعلی، شهدای یافت آباد، فیاض بخش و رسول 
اکرم)ص( همچنان در لیست ساختمان های بحرانی از لحاظ ایمنی 

حریق قرار دارند که هنوز رفع خطر نشده اند.

رئیس کمیته ایمنی شورای شهر:

آمار ساختمان های ناایمن تهران نصف شد

معاون وزارت آموزش وپرورش با اشاره به اینکه برای تأمین معلم 
مورد نیاز برای مهر ١۴۰۴، آزمون استخدامی خواهیم داشت، گفت: 

مذاکره برای دریافت مجوز برگزاری آزمون در حال انجام است.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، وزارت آموزش و پرورش امسال نیز قصد 
دارد مطابق رویه گذشته، از طریق برگزاری آزمون استخدامی، معلمان مورد 

نیاز خود را تأمین کند.
هرچند زمان دقیق برگزاری آزمون هنوز مشــخص نشــده است، اما به 
گفته مسئولان تلاش می شود این آزمون تا پیش از پایان سال جاری برگزار 
شود. در همین راستا، مذاکرات با ســازمان اداری و استخدامی برای تعیین 
دقیق تعداد معلمان مورد نیاز همچنان ادامه دارد. قرار اســت مشخص شود 
چه تعداد از نیروها از طریق دانشــگاه فرهنگیان و شهید رجایی و چه تعداد 
از طریق آزمون اســتخدامی جذب خواهند شــد. با این حال، تاکنون مجوز 
نهائی برگزاری آزمون از سوی سازمان اداری و استخدامی صادر نشده است. 
معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش و پرورش، در این باره به تسنیم 
گفت: در ســه سال اخیر حدود 2۵0 هزار ردیف استخدامی از سازمان اداری 
و اســتخدامی دریافت کرده ایم. قاسم احمدی لاشکی افزود: برای سال آینده 
نیز برنامه داریم بخشی از کمبود معلمان را از طریق آزمون استخدامی جبران 
کنیم. هدف ما این است که آزمون قبل از پایان سال برگزار شود، اما نمی توان 
با قطعیت در این مورد صحبت کرد. امیدواریم آزمون به گونه ای برگزار شود 
که مراحل اعلام نتایج، معاینات پزشکی، مصاحبه علمی، گزینش و دوره های 
آموزشی بموقع انجام شود تا پذیرفته شدگان از مهر 1404 تدریس در مدارس 
را آغاز کنند. وی همچنین درباره تعداد معلمان جدید مورد نیاز اظهار داشت: 
هنوز پیشــنهادات نهائی نشــده اســت. باید برای دوره ابتدائی، متوسطه و 
هنرستان ها نیرو جذب کنیم. با توجه به توسعه آموزش های فنی و حرفه ای، 

نیاز بیشتری به معلمان هنرستان ها خواهیم داشت.

آزمون استخدام معلم جدید
 برگزار می شود

سرپرســت فرمانداری ویژه تهران با تاکید بر ساماندهی اتباع 
غیرمجاز در پایتخت گفت: اگر اتباع به صورت غیرقانونی و غیرمجاز 

وارد شوند، حتما بر اساس قانون با آنها برخورد قاطع می کنیم.
به گزارش خبرگزاری صدا وسیما، حسین خوش اقبال اظهار داشت: همه 
مسئولان از وزارت کشور تا استانداری و فرمانداری های شهرستان های تهران 
در ســاماندهی مهاجرین فعال هستند؛ چرا که بیشترین اتباع را هم در شهر 

تهران داریم.
خوش اقبــال افــزود: قطعا یکــی از برنامه های اولویت دار ما این اســت 
که ان شــاءالله اتباع را ســاماندهی کنیم و اگر اتباع بــه صورت غیرقانونی و 
غیرمجاز وارد شوند، حتما بر اساس قانون با آنها برخورد قاطع کنیم تا بتوانیم 
رضایتمندی مردم را داشــته باشیم. وی درخصوص برنامه فرمانداری تهران 
برای رفع ساختمان های ناایمن در پایتخت نیز گفت: باید با شهرداری تهران، 
شورای شهر و معاونت عمرانی استانداری جلساتی داشته باشیم و حتماً رفع 
ساختمان های ناایمن را در دستور قرار خواهیم داد و پیگیری می کنیم تا در 
نهایت گزارش خوبی به مردم ارائه دهیم. سرپرســت فرمانداری ویژه تهران 
ادامه داد: مشــکلات سطح شهر تهران زیاد هســتند؛ اما امیدواریم با کمک 

همه دستگاه های اجرائی و حاکمیتی در کنار مردم مشکلات را کمتر کنیم.

فرماندار ویژه تهران: 

با اتباع غیرمجاز بر اساس قانون 
برخورد می کنیم


